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         ЗАПИСНИК 

са 54. сједнице Комисије за спољне послове 

Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 03. 11. 2009. 

 

Сједница Комисије почела је у 11 часова. Сједници су присуствовали: Славко Матић, 

Милица Марковић, Хусеин Нанић, Садик Ахметовић, Азра Алајбеговић и Денис Бећировић. 

 

Осим чланова Комисије, сједници су присуствовали: Бранко Докић, посланик у 

Представничком дому ПСБиХ, и Алмир Каписазовић из Министарства финансија и трезора 

БиХ.  

 

Записник су водили Мерџана Иглица, секретар Комисије за спољне послове, и Мирослав 

Станишић, стручни сурадник у Комисији за спољне послове. 

 

Сједници је предсједао Славко Матић, предсједавајући Комисије за спољне послове, који је 

поздравио присутне те их упознао са дневним редом 54. сједнице. 

 

Денис Бећировић је предложио да се у дневни ред уврсти тачка односно иницијатива да се на 

једну од наредних сједница Комисије позове амбасадор Србије у Босни и Херцеговини, с 

којим би се разговарало о отвореним питањима између двије земље, са посебним освртом на 

случај Илије Јуришића. 

 

Азра Алајбеговић упитала је да ли је Пословником одређено да се на сједнице Комисије за 

спољне послове могу позивати амбасадори других држава те предложила да се тема 

разговора прошири и на питање прихватања амбасадора БиХ у Србији. 

 

Мерџана Иглица је одговорила да је у Пословнику јасно речено да је компетенција Комисије 

комуникација са амбасадорима страних држава, а посебно сусједних држава. 

 

Милица Марковић казала је да нема ништа против да се ова иницијатива уврсти као тачка 

дневног реда на неку од наредних сједница Комисије за спољне послове, али да за данашњу 

сједницу немамо никакав материјал односно писмену иницијативу са образложењем. Рекла је 

да сада већ улазимо у суштину тачке дневног реда, што би требало да буде у достављеној 

иницијативи, након чега би се чланови Комисије изјаснили о томе.  

 

Денис Бећировић прецизирао је да је за њега ово иницијатива о покретању иницијативе и да 

је његова намјера била да ова комисија покрене иницијативу, а да бисмо на данашњој 

сједници могли разговарати о томе, односно прецизирати о којим питањима бисмо 

разговарали са амбасадором Србије. 

 

Хусеин Нанић рекао је да већ имамо на дневном реду данашње сједнице иницијативу Бранка 

Докића да Предсједништво БиХ поднесе Представничком дому писмени и усмени извјештај 
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о односима са сусједним државама те да, уколико ће питања која је навео Денис Бећировић 

бити садржана у том извјештају, нема потребе да два пута радимо исти посао. 

 

Славко Матић рекао је да се од Комисије за спољне послове, у вези са иницијативом Бранка 

Докића, очекује да каже да ли подржава да се иницијатива уврсти у дневни ред сједнице 

Представничког дома, не улазећи у садржај шта ће и како Предсједништво БиХ урадити по 

том питању. 

 

Денис Бећировић рекао је да се иницијатива Бранка Докића тиче односа са свим сусједним 

земљама и додао да БиХ има амбасадоре у Хрватској и Црној Гори, те да је очигледно да су 

тренутно највећи проблеми између БиХ и Србије. Стога је предложио да се иницијатива 

Бранка Докића не мијеша с његовом иницијативом те да путем ове иницијативе уведемо 

праксу разговора са амбасадорима, што до сада нисмо практиковали.  

 

Чланови Комисије су након тога, са пет гласова „за“ и једним гласом „против“, прихватили 

да се у дневни ред данашње сједнице Комисије, као четврта тачка дневног реда, уврсти 

иницијатива Дениса Бећировића да се на неку од наредних сједница Комисије за спољне 

послове позове амбасадор Србије у БиХ.   

За 54. Комисије за спољне послове усвојен је сљедећи   

 

      ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Усвајање Записника са 53. сједнице Комисије; 

2. Давање мишљења о сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских 

заједница у погледу „Јадранског прекограничног програма сурадње у оквиру ИПА-е“, 

(ресорно министарство: Министарство финансија и трезора БиХ); 

б)    Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Краљевине Данске о 

        развојној сарадњи (ресорно министарство: Министарство иностраних послова БиХ);  

3. Разматрање иницијативе посланика Бранка Докића о томе да „Предсједништво  БиХ 

Представничком дому ПСБиХ поднесе писмени и усмени извјештај о односима са сусједним 

државама“; 

4. Иницијатива Дениса Бећировића да се на једну од наредних сједница Комисије за спољне 

послове позове амбасадор Републике Србије у Босни и Хрцеговини; 

5. Извјештај и материјали пристигли Комисији: 

 Парламентарна сарадња Босне и Херцеговине и Републике Италије (материјал МИП-а БиХ); 

 Либерализација визног режима – Сједница Комитета за грађанске слободе, правду и 

унутрашње послове Европског парламента /LIBE/- Стразбур, 19. 10. 2009. године (материјал 

МИП-а БИХ); 

 Либерализација визног режима – Информација Мисије БиХ при ЕУ о разговорима са 

појединим члановима COWEB-а, (материјал МИП-а БиХ); 

 Информација о састанку министара обране ЕУ, Гетеборг, 29. 09. 2009. године (материјал 

МИП-а БиХ); 

 Извјештај са четвртог дијела редовног засједања Парламентарне скупштине Савјета Европе 

за 2009. годину, Стразбур, од 28. 09. до 02. 10. 2009. године; 

 Информација о новом саставу Делегације ЕП за односе са Албанијом, Босном и 

Херцеговином, Србијом, Црном Гором и Косовом као и изјава шефа делегације (материјал 

МИП-а БиХ); 

 Забиљешка са састанака са новоименованим амбасадорима БиХ, 27. 10. 2009. године;  

6. Текућа питања. 
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Ад. - 1. Усвајање Записника са 53. сједнице Комисије 

 

Није било примједаба те је једногласно усвојен Записник са 53. сједнице Комисије за спољне 

послове. 

 

Ад. – 2.а) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о финансирању  

                 између Босне и Херцеговине и Комисије Европских заједница у погледу  

                „Јадранског прекограничног програма сарадње у оквиру ИПА-е“  

 

Алмир Каписазовић из Министарства финансија и трезора БиХ рекао је да је Европска 

комисија 25.03. 2008. године усвојила програм прекограничне сарадње у Јадранском региону 

у оквиру ИПА-е, којим се предлаже помоћ прекограничној сарадњи између Грчке, Италије, 

Словеније, Албаније, БиХ, Хрватске, Црне Горе и Србије. С циљем реализације овог 

програма, а с обзиром да је предвиђено домаће учешће у суфинансирању програма, 

неопходно је да стране закључе уговор о финансирању којим ће се дефинисати одредбе 

којима земља корисница помоћи прихвата помоћ Заједнице, и правила и процедуре које се 

тичу исплате транши помоћи укључујући и одговарајуће методе о одговорности за 

реализацију самог програма. Према вишегодишњем индикативном планском документу 

2007-2009 године, Босни и Херцеговини је алоцирано шест милиона евра. За реализацију 

активности из ове друге компоненте ИПА-е регулатива захтијева кофинансирање корисника 

у износу од најмање 15 одсто. У складу с овим програмом, партнери по будућим пројектима 

ће морати издвојити захтијевани износ за кофинансирање. Средства за кофинансирање 

пројеката, техничка помоћ за трогодишњи период 2007 – 2009 године у износу од 105.916 

евра обезбијеђена су у буџету институција  БиХ. Додао је још да овај споразум не 

претпоставља потребу доношења нових и измјену постојећих закона. 

 

Чланови Комисије једногласно су дали позитивно мишљење Представничком дому у вези с 

ратификацијом овог споразума. 

 

Ад. - 2.б) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума између Савјета  

                   министара Босне и Херцеговине и Владе Краљевине Данске о развојној сурадњи 

 

С обзиром да представници Министарства иностраних послова БиХ нису дошли на сједницу, 

чланови Комисије су се сагласили да ову тачку скину с дневног реда. 

 

Ад. - 4. Иницијатива Дениса Бећировића да се на једну од наредних сједница Комисије за 

                спољне послове позове амбасадор Републике Србије у Босни и Хрцеговини   

 

Денис Бећировић је на почетку рекао да мисли да све отворене проблеме треба рјешавати 

дијалогом и додао да мисли да је његова иницијатива скроман начин да отворимо толерантан 

дијалог и чујемо из визуре амбасадора Србије у БиХ како он гледа на неке проблеме. 

Предложио је да тему разговора са амбасадором Србије дефинишемо као „разматрање 

могућности рјешавања отворених проблема у међудржавним односима Босне и Херцеговине 

и Србије“. Додао је да његову иницијативу не би требало везати за иницијативу Бранка 

Докића, рекавши да би иницијатива г. Докића требало да цјеловито обради регионалне 

односе а посебно односе БиХ са три сусједне државе. 

 

Милица Марковић је рекла да је гласала против уврштавања ове тачке у дневни ред данашње 

сједнице из процедуралних разлога, јер сматра да је било потребно да добијемо писани 

материјал за то, да се припремимо и на крају изјаснимо. Такође, навела је да то што је 

гласала против уврштавања ове тачке у дневни ред није у вези са самим присуством 
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амбасадора Србије на сједници Комисије. Напротив, врло је расположена да види 

амбасадора једне пријатељске земље на некој од наредних сједница Комисије. Истакнула је 

да нико од чланова Комисије нема право да поставља и унапријед дефинише ствари прије 

него што се неке релевантније институције, као што су Предсједништво БиХ и Министарство 

иностраних послова БиХ, изјасне да ли су односи између Србије и БиХ проблематични или 

нису. Те институције су релеватније од једног члана Комисије да процијене и изнесу такву 

констатацију. С друге стране, сматра да амбасадор не може дати одговоре на та питања прије 

него што одговоре на то не дају они који су позванији и кажу да ли има проблема. Она је 

додала да се неке ствари тенденциозно постављају те да је констатација да између двије 

земље постоје неразјашњена питања много блажа од констатације да постоје проблеми 

између двије државе. Рекла је да се противи таквом дефинисању ствари јер ми као комисија 

немамо право да констатујемо такве ствари прије него што то констатују прије свега 

Предсједништво БиХ па онда Савјет министара односно Министарство иностраних послова. 

Што се тиче тема о којим би требало разговарати са амбасадором Србије, рекла је да би било 

беспредметно трошити вријеме и ријечи на то да амбасадор одговори зашто је суђено Илији 

Јуришићу због чињенице да је та особа процесуирана у правосудном систему Србије. 

Мијешање у правосудни систем и давање одређених констатација на одређене поступке и 

процедуре које су вођене у складу са законом било би крајње дрско и непримјерено од било 

кога другог, додала је Милица Марковић. Такође, рекла је да би је радовало да је подносилац 

ове иницијативе реаговао када је прошле године члан Предсједништва БиХ, који је из његове 

партије, на један врло вулгаран и непримјерен начин реаговао и окарактерисао одређене 

високе функционере Србије. За њу је неприхватљиво да неко поставља тему и питање 

разговора као проблеме између Босне и Херцеговине и Србије из разлога што за половину 

ове државе, тј. за Републику Српску, као равноправан ентитет, односи између БиХ и Србије 

уопште нису проблематични. У вези с питањем амбасадора БиХ у Србији и зашто два 

амбасадора из БиХ нису добила агремане у Београду, рекла је да би то требало ријешити на 

државном нивоу, између предсједника Србије и Предсједништва БиХ. 

 

Денис Бећировић рекао је да је његов предлог крајње коректан и добронамјеран, те да није 

садржавао никакве оцјене осим позива за дијалог. Свако у овој држави треба да ради свој дио 

посла, али исто тако свако има мању или већу одговорност и у оквиру својих могућности 

треба да направи мањи или већи корак да стање у овој земљи и региону буде што боље. 

Рекао је да је спољна политика у искључивој надлежности државе Босне и Херцеговине и 

овдје је ријеч о државама, тј. Босни и Херцеговини и Србији, а хоће ли се Република Српска 

или неки други дио БиХ повезати са неким економски, културно итд. то је друго питање. 

Спомињати сада изјаву Жељка Комшића као члана Предсједништва БиХ а не спомињати 

пресуду међународног суда, обавезу Србије да донесе резолуцију о том питању, у најмању 

руку није конзистентно, цјеловито и потпуно. Он је казао да са амбасадором Србије треба 

отворити један пристојан дијалог, увести праксу да разговарамо и на овај начин. Сутра ћемо 

можда позвати и амбасадоре Црне Горе, Хрватске, Словеније или неке друге земље и 

покушати разговарати о отвореним проблемима, а не да покушавамо од најбоље идеје 

направити нешто црно, рекао је Денис Бећировић. 

 

Славко Матић рекао је да је сагласан са констатацијом Милице Марковић да би у позиву 

требало да стоји пуно примјеренији израз „отворена питања“ а не „проблеми“. Рекао је да 

нема илузија да ћемо у разговору са амбасадором нешто значајно ријешити, и да то прихвата 

и посматра у информативном смислу.  

 

Денис Бећировић рекао је да нема ништа против да то дефинишемо као отворена питања, али 

да предсједник Србије, чланови Предсједништва БиХ, министри иностраних послова Србије 

и БиХ у својим иступима то јавно дефинишу као отворене проблеме. 
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Азра Алајбеговић рекла је да је гласала за ову тачку дневног реда зато што сматра да ће се 

до рјешења о отвореним питањима брже доћи и да ће та рјешења бити квалитетнија ако се на 

више сегмената извршне и законодавне власти говори о њима. Навела је да је на јесењем 

засједању Интерпарламентарне уније у Женеви Делегација БиХ имала билатералне сусрете 

са делегацијама Србије, Хрватске, Јапана и још неким, те да је са Делегацијом Србије 

договорено организовање међусобних посјета делегација парламената обје земље у 

Интерпарламентарној унији, како би допринијели што бржем и квалитетнијем рјешавању 

неких отворених питања.  

 

Хусеин Нанић рекао је да мисли да у ово мора бити укључено Министарство иностраних 

послова БиХ и да би требало тражити информацију од Министарства иностраних послова 

БиХ о односима и отвореним питањима, и упитао која је улога Комисије за спољне послове у 

разговору са једним амбасадором о отвореним питањима између двије државе.  

 

Мерџана Иглица рекла је да је у прошлом мандату Комисија за спољне послове слала позив 

хрватском амбасадору у БиХ да се разговара око оворених питања о луци Плоче и разним 

темема, и да је у разговорима учествовало Министарство иностраних послова БиХ. 

 

Азра Алајбеговић рекла је да се слаже да би уз позив амбасадору Србије у БиХ требало 

послати једно писмо министру иностраних послова који би требало да присутвује том 

састанку са амбасадором Србије у БиХ. 

 

Након тога чланови Комисије су подржали иницијативу Дениса Бећировића да се упути 

позив амбасадору Србије у БиХ на састанак-тематску сједницу у наредном периоду са 

Комисијом за спољне послове Представничког дома ПСБиХ на којем би се разговарало о 

свим отвореним питањима између двије сусједне државе, уз закључак да се позив упути 

преко Министарства иностраних послова БиХ  и очекивање да састанку присуствује и 

министар иностраних послова БиХ. 

 

Ад. - 3. Разматрање иницијативе посланика Бранка Докића о томе да „Предсједништво БиХ  

                поднесе Представничком дому ПСБиХ писмени и усмени извјештај о односима са  

               сусједним државама“  

 

С обзиром да је Бранко Докић каснио на сједницу Комисије за спољне послове, тачка 3. 

дневног реда разматрана је након четврте тачке дневног реда. 

 

Бранко Докић подсјетио је да Предсједништво БиХ има обавезу да с времена на вријеме 

поднесе извјештај о спољнополитичким питањима. Рекао је да је приоритет за сваку земљу 

па и за земље које су у процесу придруживања Европској унији регионална сарадња и да 

мисли да постоји низ отворених питања између БиХ и Хрватске, с једне стране, и БиХ и 

Србије, с друге стране. Додао је да треба разговарати са свим сусједним државама о свим 

отвореним питањима и да нам Предсједништво каже која су то питања, шта је предузето 

поводом тога, након чега би могле услиједити бројне активности. Као једно од кључних 

отворених питања БиХ са сусједима навео је нерегулисање питања коришћења луке Плоче и 

казао да смо сада даље од тог споразума него прије пет година. Навео је још примјер моста 

копно-Пељешац, пруге Београд-Бар те би стога Парламент требало да буде информисан шта 

се  и како ради у вези с тим питањима. Рекао је да не жели да маргинализује питање да ли се 

неком појединцу суди у Србији или БиХ, а то је једно људско питање, али да постоје много 

крупнија питања те је зато потребно да Предсједништво БиХ сачини писмену и усмену 

информацију.  
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Денис Бећировић рекао је да нема ништа против иницијативе Бранка Докића и да је његов 

став да је потребно интензивирати билатералне а можда и трилатералне разговоре између 

три сусједне државе и да свако у оквиру својих надлежности треба да сједне и разговара о 

отвореним проблемима. У том смислу упитао је Бранка Докића каква је његова процјена 

ситуације и какви би могли бити конкретни ефекти ове расправе. 

 

Бранко Докић рекао је да је циљ управо да се отвори простор за шире дјеловање свакога по 

својој надлежности, од парламентарних комисија до министарстава, Савјета министара и 

чланова Предсједништва БиХ. 

 

Славко Матић подсјетио је да је обавеза Комисије за спољне послове да ли ће подржати да се 

оваква иницијатива нађе на дневном реду сједнице Представничког дома.  

 

Чланови Комисије су након тога једногласно подржали да се иницијатива Бранка Докића 

којом се обавезује Пресједништво БиХ да Представничком дому ПСБиХ поднесе писмену и 

усмену информацију о односима са сусједним државама, нађе на дневном реду сједнице 

Представничког дома. 

 

Ад. - 5. Извјештај и материјали пристигли Комисији: 

 Парламентарна сарадња Босне и Херцеговине и Републике Италије (материјал МИП-а 

БиХ); 

 Либерализација визног режима – сједница Комитета за грађанске слободе, правду и 

унутрашње послове Европског парламента /LIBE/- Стразбур, 19. 10. 2009. године 

(материјал МИП-а БиХ); 

 Либерализација визног режима – Информација Мисије БиХ при ЕУ о разговорима са 

појединим члановима COWEB-a (материијал МИП-а БиХ); 

 Информација о састанку министара одбране ЕУ, Гетеборг, 29. 09. 2009. године, 

(материјал МИП-а БиХ); 

 Извјештај са четвртог дијела редовног засједања Парламентарне скупштине Савјета 

Европе за 2009. годину, Стразбур, од 28. 09. до 02. 10. 2009. године; 

 Информација о новом саставу Делегације ЕП за односе са Албанијом, Босном и 

Херцеговином, Србијом, Црном Гором и Косовом као и изјава шефа Делегације, 

(материјал МИП-а БиХ); 

 Забиљешка са састанака са новоименованим амбасадорима БиХ, 27. 10. 2009. године  

 

Није било расправе и чланови Комисије примили су к знању наведене информације. 

 

Ад. - 6. Текућа питања 

 

Мерџана Иглица информисала је чланове Комисије да је написала извјештај о двомјесечном курсу у 

Бечу. 

 

 

  

Славко Матић је на крају захвалио члановима Комисије и закључио сједницу. 

 

Сједница је завршена у 12.00 часова. 

 

 

 

Записник  саставио: 
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Мирослав  Станишић, стручни сарадник у Комисије за спољне  послове. 

 

        

 

         

       Секретар Комисије                                                                     Предсједавајући Комисије  

                                                          

         Мерџана Иглица                                                                                 Славко  Матић                  

 
 
 
 
Копија:  МИП-у БиХ 

 

 

 


